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Důvodů, proč jsme se rozhodli 
pravidelně 2x do roka dělat naše 
vlastní noviny, je hned několik. 
Předně bychom rádi naše voliče 
pravidelně informovali o na-
šich aktivitách či názorech na 
směřování našeho města. Naši 
zastupitelé sice mají možnost 
prezentace názorů v oficiálním 
periodiku – Městských listech, 
ale tento prostor je omezen 
rozsahem příspěvku, a dále se 
tato možnost vztahuje pouze na 
zvolené zastupitele. Náš tým je 
ale mnohem širší a aktivity jed-
notlivých členů pracujících jak 
v odborných komisích Rady města, 
tak pracovních skupinách si také 
zaslouží svůj vlastní prostor. Když 
k tomu ještě připočteme trend 
posledních měsíců, kdy většina 
„nesprávných“ názorů opozič-
ních zastupitelů je obratem kori-
gována tím „správným směrem“, 
jsou vlastní noviny jen logickým 
krokem.

Zároveň máme pocit, že jsme díky 
společné koaliční kandidátce s Pi-
ráty a následnému povolebnímu 
nálepkování ze strany ostatních 
politických i nepolitických kon-
kurentů ve městě dostali, občas 

možná trochu záměrně, „cejch 
pirátů“, přestože Piráti opravdu 
nejsme.

Cítíme tak potřebu znovu vysvětlit, 
že jsme kandidovali jako nezávislí 
kandidáti a politické osobnosti 
pod hlavičkou Starostů a Nezá-
vislých (STAN) v rámci volební 
koalice s Piráty jako dva samo-
statné subjekty a nyní v rámci 
zastupitelstva města fungují oba 
subjekty nezávisle. Důvodem této 
koaliční kandidátky bylo, že jsme 
jako nově vzniklý subjekt nechtě-
li tříštit síly a být silným hráčem, 
který v případě volebního úspěchu 
zvládne uřídit město směrem, který 
si vytyčil. Proto jsme se domluvi-
li v rámci voleb na spolupráci 
s taktéž nově vzniklým místním 
sdružením Pirátů.

I přes výrazný volební výsledek 
se ziskem více jak 21% hlasů nás 
povolební uspořádání usadilo do 
„opozičních lavic“, což nám umož-
nilo se vedle práce v zastupitelstvu 
také věnovat našemu budoucímu 
vnitřnímu uspořádání v rámci 
STAN. A protože jsme v rámci voleb 
pod hlavičkou STAN sdružili na 
společné kandidátce i zástupce 

KDU-ČSL a TOP 09, domluvili jsme 
se na další spolupráci na tomto 
půdorysu. A důvod je prozaický – 
jsme parta lidí, kteří se tu narodili, 
mají naše město rádi a spojuje nás 
dlouhodobá snaha udělat z něj zase 
o trochu lepší místo pro žití. A ne-
jen pro nás, ale hlavně pro naše 
děti. Naším společným cílem vždy 
byla spolupráce a snaha o dosa-
žení co nejlepšího výsledku pro 
obyvatele našeho města, máme 
podobný pohled na fungování 
města, vzájemně se respektujeme 
a umíme se poslouchat. Nikdo z nás 
neupřednostňuje osobní zájmy před 
těmi společnými, dobře se nám 
hledá často potřebný kompromis 
a tak jsme se pohodlně sjednotili 
v „politickém středu“. 

Zároveň si všichni uvědomujeme 
limity politické „nezávislosti“. 
Politika prostě na město patří, 
sám její název vychází z řeckých 
slov Polis (Město) a Politiké (Sprá-
va města), není na nic špatného, 
jak se nám „nepolitičtí předsta-
vitelé“ snaží občas vštípit. Město 
není ostrov v moři, pro svůj další 
rozvoj potřebuje spolupracovat jak 
s krajem, tak hlavním městem Pra-
ha nebo ministerstvy a státními in-

stitucemi. A právě toto napojení na 
politické subjekty působící jak na 
krajské, tak celostátní úrovni, kde 
se o osudu našeho města rozhodu-
je mnohem častěji, než by pro něj 
bylo občas zdrávo, je nespornou 
výhodou, kterou občanská sdruže-
ním či iniciativy působící pouze na 
komunální úrovni mohou jen těžko 
nabídnout. Dobrým příkladem, 
jak tento efekt funguje v praxi, 
jsou např. nedaleké Líbeznice, 
Dolní Břežany či Nehvizdy, které 
z této spolupráce pravidelně profi-
tují výstavbou nové infrastruktury 
financovaných z velké části ze stát-
ních dotačních titulů. A toho chce-
me pro naše město dosáhnout také. 
Jak? Nejen to se dočtete na dalších 
stránkách našich novin. 

A rozhodně nežijeme jenom místní 
politikou, takže si můžete přečíst 
např. o opravě kostelů ve Staré Bole-
slavi, ve kterých se ve svém volném 
čase angažuje Robert Pecha, vyrazit 
na zajímavou besedu s Jaroslavem 
Kmentou z dílny Filipa Vaňka nebo 
si přijít zahrát florbal na brandýské 
náměstí, které se za podpory města 
snaží oživit Pavel Krupička s Hon-
zou Jirovským. Tak příjemné čtení. 

Právě držíte v rukou naše první vlastní noviny, určené přímo pro obyvatele Brandýsa nad Labem 
a Staré Boleslavi - STANoviny. A máme ambici, aby nebyly v tomto volebním období zdaleka poslední.

MÁME HISTORICKY PRVNÍ
VLASTNÍ NOVINY

Ikona českého designu a techniky, tramvaj 
TATRA T3, zaparkovala ve Staré Boleslavi 
před komunálními volbami do městského 
zastupitelstva jako symbol potřeby zajistit 
z našeho města přímé kolejové spojení do 
Prahy tak, aby bylo možné se takovým 
typem spojení přepravit v krátkém čase pří-
mo do centra hlavního města. Co bychom 
mimochodem za tuto možnost v aktuální 
dopravní situaci města dali, že? 

Staroboleslavská tramvaj na sebe určitě 
strhla pozornost a vzbudila různé emoce, 
v tomto ohledu bezesporu splnila svojí 
roli. Postupem času ale veřejná diskuze, 
kterou měla tramvaj vyvolat, čím dál více 
směřovala na samotné umístění tramvaje 
ve Staré Boleslavi než k původní podstatě 
věci – v dlouhodobém horizontu zajistit 
přímé kolejové spojení s hlavním městem 
Praha. Tím přítomnost tramvaje celé pro-
blematice spíše škodí, než pomáhá. A tak se 
její čas ve Staré Boleslavi postupně naplnil.

I nadále jsme přesvědčeni, že řešení pří-
mého vlakového spojení ve městě, kde 
téměř 40% obyvatel dojíždí za prací do 
Prahy, má rozhodně svůj význam, bohužel 
jsme o tom, alespoň prozatím, nedokázali 
přesvědčit současné vedení města, aby 
tento bod zařadili mezi své priority v kom-
plexním řešení oblasti dopravy. Systém 
příměstské kolejové dopravy, a nemusí 
jít rozhodně o vlakotramvaj, je úspěšně 
vyzkoušený dopravní model nejen v mnoha 
evropských destinacích. 

Naše tramvaj tak splnila svůj účel a nade-
šel čas na její další zastávku. Tato zastávka 
zní Říčany u Prahy, kdy vedení radnice 
v Říčanech projevilo vážný zájem o od-
koupení této tramvaje a její umístění na 
jejich náměstí. Smekáme tak pomyslný 
klobouk před jejich kreativním přístu-
pem i ambicí využít tohoto historického 
skvostu na říčanském náměstí. Budeme 
se zájmem sledovat, jaké emoce rozprou-
dí tramvaj v jiném městě. A jak dopadne 
jejich případná veřejná diskuze o přímém 
kolejovém spojení s Prahou. Vždyť Říčany 
jsou podobným „předměstím“ Prahy jako 
naše město. 

Každopádně minimálně pro část obyvatel 
Staré Boleslavi tak máme dobrou zprávu 
– „Ukončete prosím výstup a nástup, dveře 
se zavírají. Crrrrr, Crrrrr. Další stanice – 
Říčany, náměstí.“

Robert Pecha

Jan Jirovský Nina NovákováRobert Pecha Filip Vaněk Markéta Bahníková

Co bude
s tramvají?
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VY JSTE MĚSTO

NÁŠ POVOLEBNÍ PŮLROK
Od říjnových komunálních voleb uběhlo téměř půl roku, 
a přestože jsme se nestali součástí „vládní koalice“ a za-
sedli „jen“ do opozičních lavic, pravidelně se zapojujeme 
do správy našeho města, jsme aktivní jak v zastupitelstvu, 
tak jeho výborech, odborných komisích Rady města i růz-
ných pracovních skupinách zaměřených na konkrétní 
projekty a úkoly. Naší ambicí vždy bylo tvořit, jsme 
konstruktivní a podporujeme všechny dobré nápady 
a projekty vzniklé napříč zastupitelstvem. A pokud 
s něčím nesouhlasíme, tak pokládáme na stůl vedle 
zdůvodnění i vlastní návrh řešení a hledáme přijatelný 
kompromis. Ne vždy samozřejmě uspějeme, ale snažíme 
se, aby v našem městě a v našem podání komunální po-
litika byla vždy o spolupráci a hledání řešení napříč 
zastupitelstvem, ne boxerský ring, ze kterého „po 
svých“ vychází jenom vítěz. 

Co všechno se nám tedy za 
prvního půl roku povedlo? 
Neskromně si myslíme, 
že toho není úplně málo. 
Vlastně, posuďte to sami.

Zastupitelstvo města
Jan Jirovský, Nina Nováková, Robert Pecha

Kontrolní výbor
Jan Jirovský, Filip Vaněk

Komise pro strategii 
a rozvoj města
Markéta Bahníková

Komise pro školství, vzdělávání 
a mimoškolní činnost
Nina Nováková

Komise 
pro spolkovou 
činnost, sport, 
kulturu 
a volný čas
Robert Pecha, 
Pavel Krupička, 
Jiří Weigl

• na návrh Niny Novákové byl po opakovaném hlasování zvolen prvním místostarostou Petr Kváča, který stejně 
jako pan starosta Picek individuálně výrazně uspěl ve volebním klání – zvolení muselo předcházet dokonce 
dohadovací řízení, neboť ho naprosto nepochopitelně v prvním kole odmítli podpořit zastupitelé z vlastní strany, 
kteří před výsledky vzešlými z voleb „nepoliticky“ upřednostnili zákulisní handl se snahou protlačit do funkce 
Hynka Homolku, který ve volbách naopak ve vlastní straně jako úřadující první místostarosta propadl z druhé 
až na čtvrtou pozici – jsme upřímně rádi, že jsme po mnoha letech dokázali v případě obsazování postů ve 
vedení města prosadit respektování vůle voličů, a jak pan starosta Picek, tak pan místostarosta Kváča obsadili 
svoje posty v souladu s rozhodnutím voličů

• zabránili jsme zástavě bytových domu v Lipové ulici na příštích 20 let ve prospěch České spořitelny v rámci 
poskytnutí úvěru na topné kanály, které s danými bytovými domy vůbec nesouvisel

• podpořili jsme i přes drobné výhrady u investic rozdělení dotačního programu města a chválíme vedení města 
za další navýšení finanční podpory

• připravili jsme nový dotační program v oblasti investic, který budeme ve spolupráci s radním Petrem Soukupem 
překládat ke schválení na druhou polovinu roku 2019

• naopak se nám nepodařilo zabránit rozšíření počtu placených místostarostů nebo založení další městské 
společnosti pro správu majetku města, které dle našeho názoru finančně zatíží městský rozpočet dalšími 
zbytečnými provozními výdaji 

• neúspěšně jsme se také snažili prosadit transparentní soutěžení poskytovaných úvěrů, což považujeme u otevřené 
a transparentní radnice za standard fungování i přes výjimku v zákoně, s výsledkem jsme se nesmířili a tuto 
problematiku se budeme snažit znovu otevřít na dalším zasedání zastupitelstva města

• přestože Filip není členem Kontrolního výboru, 
rozhodli jsme se využít jeho nabídky bezplatných 
právních konzultací pro potřeby členů výboru 
při řešení jednotlivých úkolů

• pravidelně monitorujeme fungování BBM a.s. 
a nově založených Technických služeb 

• zabýváme se kontrolou systému vypisování 
a zadávání veřejných zakázek malého rozsahu

• snažíme se efektivně nastavit systém projektového 
řízení jednotlivých investičních akcí - zejména 
těch nad 10 mil. Kč

• pravidelně kontrolujeme plnění úkolů a usnesení 
Rady a Zastupitelstva města a činnost Finančního 
výboru, ve kterém bohužel nemáme vlastního 
zástupce

• odborné konzultace u jednotlivých plánovaných 
investic na území města 

• odborný dozor nad dalším rozvojem centra Staré 
Boleslavi, včetně Hluchova 

• příprava podkladů pro plánovaný rozvoj města 
ve střednědobém a dlouhodobém horizontu

• řešení koncepce cyklo-dopravy s ohledem na 
propojení vnějších cyklotras s pohybem cyklistů 
uvnitř města

• naším cílem v této oblasti je prolomit občasnou bariéru mezi rodiči a školou jako poskytovatelem vzdělávání 
a výchovy dítěte, proto připravujeme návrh na zvýšení počtu členů školských rad

• zabýváme se tvorbou rámcové koncepce vzdělávání, která bude zahrnovat všechny generace obyvatel našeho města
• kromě povinnosti zajistit předškolní a základní vzdělávání chceme v rámci komise prosazovat, aby město mělo 

dále eminentní zájem podpořit zachování také učebních oborů
• rádi bychom rozšířili nabídku vzdělávacích aktivit matkám (otcům) na mateřské a rodičovské dovolené, abychom 

jim ulehčili budoucí návrat do zaměstnání

Pracovní 
skupiny 
Jan Jirovský
• PRima nápad – podíleli jsme se na zavádění 

projektu participativního rozpočtu města
• Projekt dalšího rozvoje IS a IT městského 

úřadu financovaného z evropských dotačních 
prostředků

• v této komisi máme velmi 
silné zastoupení a díky 
tomu jsme si udrželi vliv 
na fungování obou oblastí, 
Robert Pecha má dokonce kulturu 
a spolkovou činnost přímo na starosti

• podíleli jsme se na návrhu rozdělení dotačních 
programů města na rok 2019

• pracujeme na přípravě nového znění dotačních 
programů na příští rok

• připravili jsme setkání se sportovními organizacemi 
a plánujeme obdobné setkání v rámci komise i se 
zástupci spolků a kulturních organizací
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TĚŽBA PÍSKU 
V LOKALITĚ U JATEK 
– současný stav 
a možné další kroky

CO CHCEME DĚLAT DÁL?

Pojďme se tedy na to, jak to vypadá 
s těžbou s těžbou nyní, podívat s od-
stupem, a to nejen časovým, ale hlav-
ně pokud možno bez emocí a prag-
maticky, přestože toto téma je pro 
velkou část obyvatel Staré Boleslavi 
navýsost citlivé. S chladnou hlavou 
lze naleznout řešení problému snáze, 
než pod vlivem emocí.

Nová radnice složená v roce 2014 
pod vedením Podpory občanů a Na-
šeho Dvojměstí vypovědělo smlou-
vu o nájmu daného území těžařské 
společnosti, čímž se snažilo zvrátit 
možnost těžby. Tím započal vlek-
lý soudní spor o platnost nájemní 
smlouvy, který probíhal až do listo-
padu 2018. Dne 1. 11. 2018 vydal 
odvolací soud rozsudek, jímž vy-
hověl žalobě těžaře TAPAS, tudíž 
nájemní smlouva mezi městem 

a těžařem dle rozhodnutí soudu 
trvá. Rozhodnutí soudu je tedy nyní 
platné a vykonatelné a jeho změna je 
možná jen na základě dovolání k Nej-
vyššímu soudu. Tohoto kroku vedení 
města využilo, ale jeho úspěšnost 
bývá pouze v řádu jednotek procent. 

Co z toho vyplývá? Těžařská společ-
nost, bohužel pro část obyvatel Staré 
Boleslavi, vyřešila tzv. střet zájmů dle 
§ 33 horního zákona a nic teď nestojí 
v cestě, aby Český báňský úřad povolil 
těžbu a začalo se těžit. Ano, existuje tu 
ještě samozřejmě výše zmíněná mož-
nost dovolání k Nejvyššímu soudu, ale 
co bude dál v případě, kdy nevyjde 
tahle sázka na jednu kartu?

Dle našeho názoru nezbývá než se 
k danému problému postavit racio-
nálně a s chladnou hlavou. Prvním 

důležitým krokem je, aby obě stra-
ny sporu zasedli proti sobě nejen 
v soudní síni, ale hlavně u jedna-
cího stolu, a pokusili se vyřešit otáz-
ku těžby společným kompromisem, 
než hrou vabank, která nemusí pro 
obyvatele dané lokality ani zdaleka 
dobře dopadnout. A karty na to pořád 
ještě má.

Vyjednat by se daly především pří-
znivější podmínky těžby pro oby-
vatele přilehlých čtvrtí (především 
hlučnost a prašnost), způsob a druh 
zavážky, délka a intenzita těžby, 
a dále způsob rekultivace, jež by 
měl odpovídat požadavkům na kra-
jinu zadržující vodu a vláhu obecně. 
Ještě mnohem zásadnějším bo-
dem je ale vyřešení silniční do-
pravy v dané lokalitě. Mělnická 
a Okružní ulice patří v starobo-

leslavské části k těm nejvytíže-
nějším a situace s těžbou by ji 
ještě výrazně zhoršila. Řešením 
je každé volební období opakovaný 
evergreen - obchvat Staré Bole-
slavi.  O řešení tohoto palčivého 
problému se hovoří již několik 
desítek let, v souvislosti s těžbou 
pak od roku 2014 asi nejintenziv-
něji za veškeré roky. Od poslední 
komunálních voleb tak uplynulo 
již 5 let, faktický posun v rea-
lizaci obchvatu bohužel není 
vůbec žádný. A tento obchvat by 
neulevil pouze výše zmiňovaným 
ulicím, ale i celkové dopravní situ-
aci v našem městě, která má i bez 
jakýchkoli uzavírek díky své topo-
logii k ideálu dost daleko. 

Město může i nadále používat vlek-
lý soudní spor k oddálení termínu 

těžby, možná až do dalších komu-
nálních voleb, tím se ale velmi 
pravděpodobně problém těžby bez 
dalších kroků nevyřeší. Je nejvyšší 
čas usednout s těžařem i k jedna-
címu stolu a zároveň dát obchvatu 
Staré Boleslavi maximální prioritu 
a posunout ho od slibů k realizaci. 
Na rok 2019 v přehledu prioritních 
investičních akcí bohužel není, ale 
budeme se snažit, aby tam nejpozdě-
ji v roce 2020 byl. Nejen kvůli těžbě, 
ale kvůli nám všem.

Filip Vaněk 

To bude klást do budoucna ještě 
větší požadavky jak na kapacitu 
infrastrukturního vybavení na-
šeho města v podobě školek, škol, 
sportovních a kulturních zařízení 
nebo dopravní sítě, tak i na posíle-
ní služeb pro seniory či dostupnost 
zdravotní péče. A přestože se vedení 
města podařilo v některých oblastech 
vcelku slušně zabodovat, tak právě 
v infrastruktuře a dlouhodobém 
plánování nás, i díky dluhu z mi-
nulosti, i nadále tlačí bota. Rozší-
řila se sice kapacita základních škol 
o novou budovu ve Staré Boleslavi 
a přibylo multifunkční kluziště, stále 
nás však trápí při každé větší opravě 
komunikací kapacita dopravní sítě 

a stav komunikací, kvalita chod-
níků nebo nedostatečné parko-
vací kapacity nejen v sídlištních 
lokalitách. Ani po téměř pěti letech 
nevznikla žádná nová mateřská 
škola, přestože počet předškolních 
dětí pravidelně roste, sportovní 
hala nebo dům seniorů jsou za tu 
samou dobu pořád ještě ve fázi 
projektování. A právě tady vidí 
největší společný prostor pro zlep-
šení, na kterém jsme připraveni se 
ve zbytku volebního období podílet. 
Nápadů, jak se můžete přesvědčit 
na dalších stránkách těchto novin, 
máme vcelku dost, a další práce se 
rozhodně nebojíme. A určitě o nás 
neslyšíte naposledy ☺.

Těžba písku v lokalitě U Jatek vyvolala před místními volbami v roce 
2014 velmi silné a vzrušené debaty a její zastavení bylo jedním 
z klíčových témat nově vzniklých volebních uskupení.  Co všechno 
se tedy od té doby událo a jaká je situace na jaře roku 2019? 
Pokusíme se vám současný stav překrytý různými soudními 
rozhodnutími a odvoláními na základě faktů shrnout „pochopitelně 
a lidsky“ a nastínit další možné kroky.

Snažíme se na rozvoj našeho města a jeho správu koukat jak 
v krátkodobém, tak hlavně dlouhodobém horizontu. proto 
jsme velmi uvítali, že město nechalo v roce 2017 zpracovat 
dlouhodobý demografi cký vývoj nejen v našem městě, ale 
i v celém bývalém okrese. Tato data potvrdila dlouhodobé 
předpoklady o trvalém růstu počtu obyvatel v našem městě 
až k hranici 23.000 obyvatel, stejně tak jako přirozené 
prodlužování střední délky života a jeho postupné stárnutí. 
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VY JSTE MĚSTO

Propad 100 milionů Kč za 
poslední čtvrtletí roku 2018

Přestože ještě na prosincovém Za-
stupitelstvu města byl prezentován 
vývoj rozpočtu města k 30. září 2018 
s téměř 84 miliony přebytku, pro-
padlo se hospodaření města do konce 
roku o více jak 100 milionů Kč a vý-
sledek hospodaření města skončil 
ztrátou 16,58 milionu Kč. To je jeden 
z nejhorších výsledků hospodaření 
města v jeho historii a suverénně 
nejhorší výsledek za posledních 10 
let. A situace je o to horší, že tento 
výsledek přichází v době dlouhodobě 
rostoucích daňových příjmů, kdy 
daňové příjmy města rostou o desítky 
milionů Kč ročně.

Tento propad hospodaření za rok 
2018 tak bohužel doprovází i propad 
volných fi nančních prostředků na 
účtech města o téměř 50 milionů 
Kč na 230,5 milionů Kč (stav k 31. 
12. 2018), což je opět citelnou ranou 
do budoucí pozice města na poli plá-
novaných investic do občanské in-
frastruktury, která je v našem městě 
tolik potřebná v mnoha oblastech.

Důvody propadu? Investice 
to bohužel nejsou

Prezentovaným zdůvodněním toho-
to nelichotivého výsledku ze strany 
vedení města byl objem investičních 
výdajů a půjčka městské společnosti 
BBM a.s. ve výši 33,62 milionu Kč na 
rekonstrukci topných kanálů. Toto 
vysvětlení bohužel kulhá na obě 
nohy. Pokud se do čerpání rozpočtu 
na rok 2018 ponoříte hlouběji, zjis-
títe, že celkový objem investičních 
výdajů vzrostl oproti roku 2017 
pouze o cca 5,5 milionu Kč, což je 
dokonce výrazně méně než tempo 
růstu daňových příjmů města, které 
dosáhlo nárůst více jak 25,4 milionu 
Kč za stejné období. A to je struktu-
rálně opravdu velmi nepovedený 
výsledek. Takto si v provozních vý-
dajích bohužel projídáme část naší 
budoucnosti.

Ještě se na chvilku zastavme u zmi-
ňované půjčky městské společnosti 
BBM, která zatíží rozpočet města 
i v letošním roce o dalších cca 36 
milionů Kč (celkem to bude téměř 
70 milionů Kč). Město si tímto opět 
výrazně sníží objem svých volných 
fi nančních prostředků na své plá-
nované investiční projekty, čímž si 
opět zhorší svoji budoucí pozici. 
Místostarosta Homolka pravidelně 
argumentuje tím, že půjčka je úro-
čena 3,3% a městu přinese v násle-
dujících 20 letech do pokladny až 17 
milionů Kč, které můžeme použít na 
některé investiční akce. To je bohužel 
jen jedna strana mince. Koruna dnes 
má díky infl aci (pravidelnému růstu 
cen) a v budoucnu bude mít nižší
hodnotu než nyní a např. při

 infl aci ve stavebnictví, které aktu-
álně dosáhla meziročně výše 3,1%, 
se jedná se pouze o konzervaci sou-
časné hodnoty. Takže když k tomu 
ještě připočteme nutnost fi nancovat 
část investic města z úvěru (za po-
dobnou úrokovou sazbu) z důvodu 
nedostatku vlastních fi nančních 
prostředků, je přínos této zápůjčky 
pro drtivou většinu obyvatel města 
více jak diskutabilní.

Náklady na provoz města 
bohužel porostou i v roce 
2019

Podle prvních výstupů z jednání 
Rady města to nevypadá na ome-
zování provozních výdajů, ale spíše 
naopak. Vznik další nové měst-
ské společnosti Technické služby 
s.r.o., která bez jakékoli ekonomic-
ké analýzy nákladů a výnosů pře-
vezme správu městského majetku 
od původně založené městské akci-
ové společnosti, která byla založena 
na tu samou činnost, bude pro-
vázen statisícovými provozními 
výdaji nutnými jen na samotný 
rozběh společnosti. Tyto prostřed-
ky se vedení města rozhodlo ne-
hospodárně a netransparentně 
vytáhnout opět z vlastní kapsy, 
kdy odměnu za správu bytového 
fondu zvýšila na částku přesahu-
jící 300 Kč/měsíc/bytová jednotka, 

a to opět bez jakékoli dostupné 
ekonomické analýzy či srovnání 
konkurenčních nabídek, které 
by pro rozhodnutí byly dostupné 
v podkladových materiálech pro 
jednání Rady města. To je nejen 
cena více jak trojnásobně vyšší, 
než tomu bylo u městské společ-
nosti BBM doposud, ale zároveň 
výrazně vyšší cena, než kterou 
poskytují na tomto trhu působící 
komerční poskytovatelé.

Podobný příběh se odvíjí i u zajiště-
ní úklidových služeb v budovách 
města, kdy cena účtovaná měst-
skou společností městu taktéž 
pravidelně roste, takže nakonec 
nárůst mzdových prostředků na 
třetího místostarostu bude tím 
nejmenším fi nančním problémem 
při narůstajících provozních výda-
jích města. Na rozdíl například od 
kolegů z ODS, jsme i nadále pře-
svědčeni, že město má efektivně 
a transparentně spravovat svůj 
vlastní majetek vlastními silami, 
ale rozhodně k tomu městu naší 
velikosti bohatě stačí jedna efek-
tivně a transparentně fungující 
městská společnost, která má 
spolykat z městského rozpočtu 
pouze to nejnutnější. 

Na březnovém jednání Zastupitelstva města byly prezen-
továny výsledky hospodaření města za rok 2018. Jak jsme 
tedy, v minulém roce, jako město tedy dopadli? Po letech 
pozitivních hospodářských výsledků to tentokrát nebude 
moc pozitivní čtení.

HOSPODAŘENÍ MĚSTA 
ZA ROK 2018  
– historická ztráta 
16,5 milionu Kč.

JAK TO VYPADÁ 
S MULTIFUNKČNÍ
SPORTOVNÍ HALOU? 
Jedna z našich programových priorit v ob-
lasti investic se opět posunula o krok vpřed. 
Zastupitelstvo města na svém posledním 
zasedání schválilo Změnu číslo 4 územního 
plánu, která řeší území vyčleněné právě 
pro stavbu multifunkční sportovní haly 
u 3. ZŠ Palachova. Na tuto změnu tak může 
navázat vydání regulačního plánu, který 
by mohl být schválen již na červnovém 
zasedání Zastupitelstva města.  Tím bude 
defi nitivně dokončen legislativní proces, 
který umožní plánovanou výstavbu nejen 
adekvátního prostoru pro tělesnou výcho-
vu žáků ZŠ Palachova, tak sportovního 

a spolkového zázemí pro 
sportovní kluby a spolky 
v našem městě. 

Bohužel od prvotních testovacích vrtů z léta 
minulého roku ještě nebyl dokončen prů-
zkum podloží, který by potvrdil možnost 
umístění podzemního parkování pod halou, 
ale zastupitelstvo města na dubnovém za-
sedání dále schválilo v této lokalitě odkup 
přilehlých pozemků o rozloze 1821m2 od 
Správy železničních dopravních cest, čímž 
vznikl prostor pro řešení alternativního 
umístění parkovacích prostor, které by celý 

projekt nejen významně zlevnil, ale dále 
vyřešil část výtek k dopravní obslužnosti 
i prostorovému řešení a objemu stavby.

Posledním krokem před samotnou reali-
zací tak bude dořešení vizuálního vzhledu 
opláštění a celkové funkcionality stavby. 
Vzhledem k tomu, že se jedná o investici 
v řádu 120 milionů Kč, která by měla vyřešit 
sportovní a společenské zázemí minimálně 
na příštích 20 až 30 let, budeme na příštím 

jednání zastupitelstva navrhovat vytvořit 
pracovní skupinu zastupitelstva složenou 
ze zástupců napříč celým spektrem a pří-
pravu ještě jednoho veřejného projednání 
s občany našeho města, abychom dosáhli 
maximální možné shody pro fi nálně reali-
zované řešení. Věříme, že do konce tohoto 
roku bychom mohli mít hotovo, abychom 
příští léto mohli začít konečně stavět.

Jan Jirovský 

Graf hospodaření města Brandýs nad Labem – Stará Boleslav v letech 2011 až 2018 
s vývojem daňových příjmů a hospodářským výsledkem.

Srovnání investic města v letech 2017 a 2018
 2017 2018

chodníky a komunikace 28 597 226 Kč 24 886 761 Kč

kanalizace, voda a veřejné osvětlení 27 122 533 Kč 25 974 919 Kč

kluziště a dětská hřiště 1 350 915 Kč 15 606 021 Kč

školy, školky a školská zařízení 47 177 804 Kč 94 038 394 Kč

ostatní budovy města 
a bytové hospodářství 61 279 526 Kč 10 518 263 Kč

veřejná zeleň 1 077 954 Kč 1 124 825 Kč

celková výše investičních výdajů 166 605 958 Kč 172 149 184 Kč
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Tabulka investičních projektů uvedená v Městských listech v rámci schváleného rozpočtu města v lednu 2019.

NEJVÝZNAMNĚJŠÍ INVESTIČNÍ PROJEKTY MĚSTA PRO ROK 2019 (v mil. Kč)

ř.

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

název projektu

Rekonstrukce Pražské

Rekonstrukce ulic města

ZUŠ Vyšší Hrádek

MŠ Okružní

ZŠ Palachova /třídy/

Rekonstrukce č.p.3/za M.Ú./

MŠ Třebízského

Lipová – rekonstrukce 1498,99

Sportovní hala „Palachova“

Sociální byty Na Prádle

Parkovací dům U nádraží

CELKEM

náklady celkem

97

30

75

16

35

17

75

35

85

18

75

558

vlastní zdroje

58

30

75

16

15

17

40

25

85

8

15

384

pro rok 2019

58

30

25

16

15

11

10

10

10

8

7

200

dotace nebo 
cizí zdroje

39

0

0

0

20

0

35

10

0

10

60

174

Město má zcela oprávněně velké investiční plány, které předsta-
vilo v lednových městských listech. V těchto velkých investičních 
projektech je naplánováno investovat nad rámec běžných 
investic v letech 2018-2022 více jak 550 milionů Kč, z toho 
celkem 384 milionů Kč z vlastních prostředků města. 

HOSPODAŘENÍ MĚSTA 
ZA ROK 2018  
– historická ztráta 
16,5 milionu Kč.

OPRÁVNĚNÉ VELKÉ 
INVESTIČNÍ PLÁNY MĚSTA 
– ale z čeho se všechny zaplatí?

Proti této snaze zlepšit infrastruk-
turní vybavení obyvatel našeho 
města nelze vůbec nic namítat, ba 
naopak. Investice do infrastruk-
tury v podobě nových škol a ško-
lek, multifunkční sportovní haly, 
parkovacích prostor nebo kom-
pletní rekonstrukce komunikací 
a chodníků v majetku města mají 
samozřejmě naši širokou podporu. 

To, čeho se na základě připravenos-
ti jednotlivých projektů, dostup-
ných podkladů a velmi obecných 
odpovědí na naše konkrétní otáz-
ky obáváme, je skutečná reálnost 
těchto plánů a schopnost města je 
všechny ufinancovat. A zkušenost 
posledních týdnů nám zatím, bohu-
žel, dává spíše za pravdu. 

První kroky v roce 2019 
zatím nepříliš přesvědčivé

Jenom pro rok 2019 by mělo být na 
tyto projekty alokováno v rozpočtu 
200 milionů Kč. Na to by ale hos-
podaření města za minulý rok 
muselo být minimálně v kondici 
roku 2017, kdy město hospodařilo 
s přebytkem 94 milionů Kč. Pojďme 
se tedy opět blíže podívat, jaké jsou 
nyní naše reálné finanční možnosti.

První velká aktualizace rozpočtu 
města na rok 2019 byla provedena 
na březnovém jednání Zastupitel-
stva města ve výši 87,66 milionu Kč. 
Vzhledem ke ztrátě hospodaření roku 

2018 byla celková částka převáděna 
přímo z rezervních finančních pro-
středků uložených na účtech města, 
čímž došlo k jejich dalšímu pokle-
su až na částku pouhých cca 142,8 
milionu Kč. Celková výše rozpoč-
tu města na rok 2019 tak dosáhla 
471,52 milionu Kč, ale i tak v něm 
z těchto 200 milionů Kč plánovaných 
investičních výdajů chybí dalších 
více než 130 milionů Kč. 

Když k tomu připočtete již předem 
schválenou půjčku BBM ve výši 36 
milionů Kč, dostáváme se k částce 
166 milionů Kč, což je o téměř 24 
milionů více než celkový zůstatek 
veškerých finančních prostředků 
na účtech města. A to nám stále chy-
bí dalších téměř 184 milionů Kč 
vlastních prostředků pro pokrytí 
všech plánovaných investic.

A to bohužel není všechno. Oblast 
investic považujeme pro město za 
klíčovou a jejich realizaci pravidel-

ně monitorujeme nejen v rámci 
jednání zastupitelstev, ale i prů-
běžně na měsíční bázi. A to tyto naše 
obavy jenom dále posiluje, neboť 
díky zpřesňujícím se podkladům se 
odhadované náklady u těchto vybra-
ných investičních projektů navýšily 
ke konci dubna o závratných, více 
jak 180 milionů Kč. A to ještě po-
řád nemusí být částka konečná, 
neb ceny ve stavebnictví rostou 
neustále a tak realizace v příštích 
letech může soutěžené ceny projek-
tů posunout ještě o něco výše. To 
opravdu není dobře odvedená práce. 

Čeká nás zdražování, výpro-
dej nebo dotační boom?

Kde se tedy zbylé prostředky vez-
mou? Podle prvních náznaků z břez-
nového jednání zastupitelstva bude 
hledat vedení města namísto úspor-
ných balíčků pravděpodobně cesty 

do kapes svých obyvatel. Pojďme si 
nyní z prvních střípků informací tro-
chu zavěštit, co se může stát, pokud 
bude chtít dostát všem svým plánům:
•  zvýšení koeficientu daně z ne-

movitostí - město by tak doda-
tečně vybralo desítky milionů 
Kč od lidí, kteří si dlouhodobě 
ušetřili na vlastní bydlení, řádně 
z jeho stavby či nákupu odvedly 
veškeré daně a zodpovědně se 
o sebe postarali, aby na ně nyní 
dopadl opět daňový karabáč, a to 
včetně seniorů či mladých rodin, 
jejichž podpora by naopak měla 
být prioritou města

• zvýšení cen vodného a stočného 
– přestože stát sníží DPH, město 
navýší cenu vodného a stočného, 
aby opět vybralo další desítky 
milionů Kč, takže např. rozšíření 
čistírny odpadních vod tak místo 
developerů či nových obyvatel za-
platí bohužel ti stávající obyvatelé

• zvýšení cen pozemků při pro-
deji či pronájmů, věcných bře-
men, městských poplatků atd.

• úvěrové financování – zajištění 
chybějících finančních prostřed-
ků pomocí úvěrů, které ale není 
vedení města ochotno transpa-
rentně soutěžit

Dalším světlem na konci tunelu může 
být samozřejmě extrémně úspěš-
ná dotační politika města v řádu 
stovek milionů Kč za celé volební 
období či případně odprodej zbylé 
části majetku města, a to primárně 
bytového fondu, který bychom vi-
děli opravdu velmi neradi.

Co bychom naopak rádi, je návrat 
k úsporné politice na výdajové straně 
města - zrevidovat nutné provozní 
výdaje při správě majetku města, 
zjednodušit strukturu městských 
firem a soustředit se na vybrané in-
vestiční priority – školka v Okružní, 
sportovní hala, opravená Pražská 
(a další prašné komunikace) a vyře-
šení systému parkování v sídlištních 
lokalitách jsou více než slušný start 
do dalšího volebního období. Rádi 
v tom vedení města plně podpoříme, 
v tomto se na nás mohou plně spo-
lehnout. A i obyvatelé města jistě po-
chopí, že minulý rok byly komunální 
volby a tak se tak nějak ambiciózní 
plány prostě čekají. I my jsme měli 
svojí tramvaj. 

Tabulka investičních projektů – aktualizovaný stav nákladů k dubnu 2019, největší změny.

ř.

3

5

8

9

11

název projektu

ZUŠ Vyšší Hrádek

ZŠ Palachova /třídy/

Lipová – rekonstrukce 1498,99

Sportovní hala „Palachova“

Parkovací dům U nádraží

Cena bez DPH

95,5

38

70,7

107,5

103,5

náklady celkem

115,6

45,8

85,5

130

125,3
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Pozvání 
ke stolu s Mirkem

KDY?
21. 5. 2019 od 18:00 hod

KDE?
Restaurace V Pivovaře

Nám. Svatého Václava 652
Stará Boleslav

pozvanka stara boleslav na pivo s M4_Sestava 1  15. 3. 2019  0:44  Stránka 1
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VY JSTE MĚSTO

Na prosincové jednání zastupitelstva města jsme s podporou 
kolegů z opozice připravili vlastní návrh na vylepšení stávajících 
dotačních programů města. První mířil na oživení náměstí 
cílenou podporou větších akcí, druhý byl zacílen na podporu 
vzniku nové infrastruktury, která městu tak zoufale chybí. 

JAK JE MOŽNÉ DÁLE 
ŘEŠIT CHYBĚJÍCÍ 
INFRASTRUKTURU MĚSTA

ZAKLÁDÁME KLUB 
SENIORŮ   

Vraťme Evropě duši!Mgr. Nina Nováková
KANDIDÁTKA Z NAŠEHO MĚSTA PRO VOLBY 
DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU 24. / 25. 5. 2019

Společný kandidát KDU-ČSL, Konzervativní strany, Koruny české, Sdružení pro místní správu. 

     Kroužkujte č. 8 na kandidátce č. 39 KDU – ČSL

KONZERVATIVNÍ JE MODERNÍ: 
pro mě to znamená myslet na svět, ve kterém budou žít naše děti - chci pro ně ochránit, co je důležité a dobré.

CHCI LEPŠÍ EU: 
Chci bránit evropskou kulturu - multikulti z nás Evropanů udělá cizince ve vlastní zemi 
Chci zabránit násilí gender ideologie - školy musí naše děti vychovávat k psychické, fyzické a vztahové har-
monii osobnosti, ke vzájemnému doplňování žen a mužů
Chci chránit životní prostředí -  technologie a virtuální svět nám budoucnost nezaručí
Chci chránit rodinu a usiluji o soužití generací - senioři jsou pramenem zkušeností, které si mladí nekoupí
Přístup k imigrantům musí být lidský, ale spravedlivý a nesmí ohrožovat stabilitu evropských zemí
Chci prosadit subsidiaritu – centralizace řízení Evropy je cestou do záhuby, je třeba zemím vrátit kompetence, 
které jim patří
Evropanství není v rozporu s vlastenectvím – jsem přesvědčena, že naše místo je v Evropské unii a proto je 
potřeba poprat se o její změnu k lepší budoucnosti.

Naše město více než 10 let pořádá 
volnočasové aktivity pro seniory, 
dlouhá léta jim chodí blahopřát ke 
kulatinám, jsme vyhlášeni jako obec 
přátelská seniorům. Díky všem, kteří 
na tom mají podíl. Aktivní skupina 
seniorů je ale jen tenká vrstvička.

Žijí mezi námi senioři, o které ni-
kdo nejeví zájem. Kteří nevědí, co 
s nimi bude, až nebudou soběstační. 
Kteří musí šetřit s každou korunou, 
protože jejich důchod je směšný. 

Dovolím si citovat jednu studentku 
gymnázia, její původ je jihovýchod-
ní Asie: „Nemohla jsem pochopit, 
že se u Vás mluví o tom, kam 
„umístit“ staré lidi. Jak je můžete 
někam odkládat? 

Vždyť Vám dali život a vychovali 
Vás!“ Nemám v úmyslu moralizo-
vat, ale za zamyšlení to stojí.

Senioři jsou poklad pro rodiny i pro 
život v obci. Učíme se od nich, učí-
me sami sebe, když s nimi pracuje-
me a učíme se, když o ně pečujeme.

Málokdo ví o seniorech v našem 
městě tolik, jako paní Jarmila 
Viplaková. Spolupracuji s ní už 
13 let a měla jsem tu čest být její 
místostarostkou v letech 2011 – 
2014. Já sama umím jen tvořit 
vzdělávací programy pro seni-
ory. Po zkušenostech z politiky 

je mi jasné jedno:
Téma senioři bude hýbat nejen 
naší zemí, ale celou Evropskou 
unií. Nesmíme dopustit, aby ne-
měli zastání a aby zájem o ně byl 
závislý na konkrétním složení 
konkrétní radnice nebo parla-
mentu.

Navázali jsme spojení s Evrop-
skou unií seniorů, která působí 
při EPP, evropské lidové straně. Je 
to frakce Evropského parlamen-
tu, kam patří naši europoslanci 
z KDU-ČSL, TOP09 a STAN. V ČR 
je zastřešují organizace Křesťan-
ští senioři, ale rozhodně tím není 
řečeno, že členy mohou být jen 
věřící nebo podporovatelé KDU-
-ČSL. Křesťanským seniorům ČR 
předsedá docentka Němcová, která 
je místopředsedkyní Evropské unie 
seniorů. Budeme mít tedy všechno 
z první ruky. Pro úplnost dodávám, 
že česká organizace spolupracuje 
i s největší seniorskou organizací 
v ČR, Radou seniorů ČR.

Máte-li zájem stát se zakládajícím 
členem Klubu seniorů Brandysko, 
senioři z našeho města i z okolí, 
přihlaste se. Ustavující jednání 
bude v první polovině června.

KONTAKT:
ninanovakova@volny.cz 

737 209 760 
jarmila.viplakova@seznam.cz

Impuls dalšímu rozvoji 
chybějící infrastruktury 
pro veřejnost

I přes všechny svoje krásy má 
naše město spousty infrastruktur-
ních problémů, chybí nám školky, 
sportovní kapacity, kulturní sál, své 
by zasloužily i chodníky a silnice. 
Městská kasa na všechno v dohledné 
době sama nestačí. Cílem našeho 
návrhu bylo vytvoření investičního 
programu na podporu sportovních 
organizací a spolků při získávání 
externích investičních dotací na 
investiční projekty přesahující 5 mi-
lionů Kč. Právě nutná spoluúčast 
fi nančních prostředků z vlastní 
kapsy žadatele je pro tyto spolky 
často obrovskou překážkou pro 
jejich získávání, takže současné are-
ály v majetku těchto organizací ne-
jenže nenavyšují svoje kapacity, ale 
bohužel z kvality zázemí navíc ještě 
ukusuje své neúprosný zub času. 

V kombinaci s naprosto nedostateč-
nou kapacitou městské infrastruk-
tury tu tak máme smrtící koktejl, 
kdy většina rodičů pro své ratolesti 
v září marně shání jakékoli sportov-
ní aktivity. S plánovanou další vý-
stavbou a rozvojem počtu obyvatel 
nepříliš lichotivá vyhlídka. 

Městská kasa nedokáže tento 
trend sama zastavit, ale může 
pomoci přinést externí investiční 
kapitál, kdy např. při fi xní spolu-
účasti 20% přinese každý 1 milion 
Kč z městské kasy další 4 miliony Kč 
do města odjinud, ale pro obyvatele 
našeho města využijeme investičně 
celých 5 milionů Kč. 

Tento funkční princip byl navíc 
naším městem „v malém rozsahu“ 
v minulosti již úspěšně otestován 
např. v Houštce, kde místní atle-
tický oddíl získal ministerskou 
dotací téměř 8 milionů Kč na 
stavbu atletického tunelu i díky 

zajištěné spoluúčasti z městské 
kasy ve výši téměř 1 milion Kč. 
To se víc než vyplatí. 

Trpělivost růže přináší

A přestože jsme na jednání zastupitel-
stva v nervózní povolební atmosféře 
u staronového vedení města na první 
pokus neuspěli, nevzdali jsme to. Po 
sérii jednání se zástupci sportovních 
organizací ve městě, které náš návrh 
drtivě podpořili, jsme získali spojence 
v podobě Sportovní a kulturní ko-
mise Rady města, která náš návrh na 
dubnové jednání jednomyslně pod-
pořila. Velké díky si v tomto ohledu 
zaslouží rádní města Petr Soukup, 
který náš „opoziční návrh“ jako 
předseda komise podpořil a v sou-
časnosti se s námi dokonce podílí na 
konečném znění dotačního programu, 
které bude nejpozději v červnu před-
ložen ke schválení. Stejné poděkování 
si závěrem za totéž zaslouží i pan sta-
rosta Picek a pan místostarosta Kváča. 

Je nám jasné, že nový dotační program 
není sám o sobě všespásný, ale zapadá 
do našeho konceptu podpory aktiv-
ních obyvatel, kterým jejich město 
ne nepřekáží, ale pomáhá a motivuje.

Jan Jirovský 
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Naším cílem vždycky bylo, aby se do 
dění ve městě zapojilo pokud možno 
co nejširší spektrum obyvatel na-
šeho města. A do tohoto konceptu 
prima nápad zapadá úplně ideálně. 
V rozpočtu města je vyčleněno 2 mi-
liony Kč na nápady obyvatel města, 
o jejichž realizaci rozhodnou opět 
zase jen občané našeho města. Stačí 
tedy být jen trochu aktivní a můžete 
prosadit dobrou věc ve svém okolí až 
do výše půl milionu Kč. 

V rámci projektu jsme se potkali se 
spoustou zajímavých lidí a nápadů, 
kterým držíme palce, ale jeden z nich 
se pro nás stal „srdcovka“. Skupina 

mladých kluků a holek, co jezdí na 
skejtu, dali dohromady spolek, za svo-
je peníze udělali veřejnou prezentaci 
svého záměru v brandýském kině, 
na kterou nalákali stovku obyvatel 
města, a ještě jako návdavek pro ně 
přihodili následný koncert. S těma 
mladýma to v našem městě není 
rozhodně vůbec špatný, když tohle 
ve svém věku dokážou. A jejich nad-
šení a zápal bychom rádi podpořili 
alespoň tím, že jim pro jejich nápad 
uděláme prostor v našich novinách. 
Protože chceme, aby jim ten zápal 
a nadšení vydrželo i nadále. Protože 
nám tady pro mladý tyhle věci chybí. 
A protože jsou vážně PRima. 

Aktuálně umělečtí restaurátoři pra-
cují na freskách a ozdobných prvcích 
kostela. Zároveň jste mohli zaregist-
rovat opravy velmi poškozené balus-
trády kostela a lešení na věži a zadní 
části kostela, ze kterého se opravují 
vnější omítky. Je radost sledovat, jak 

se centrum naší české státnosti zve-
dá z popela jako bájný Fénix. Pokud 
půjde vše podle plánu i nadále, ote-
vřou se kostely pro veřejnost velkou 
slavnostní mší o půlnoci 31.12.2019.

Robert Pecha

Jsme parta nadšenců, kteří chtějí 
rozšířit sportovní a kulturní život 
u nás ve městě. Prvním krokem 
bylo založení spolku Space Club 
z.s., který má za cíl vytvoření spor-
tovně kulturního centra. Sportem 
číslo jedna je pro nás skateboar-
ding a tím bychom také chtěli ve 
městě začít.

Brandýs, město s téměř dvaceti ti-
síci obyvateli disponující několika 
fotbalovými hřišti a dalšími spor-
tovními zařízeními, nemá žádný 
skatepark, rampu, nebo alespoň 
plácek, na kterém by se komunita 
“skejťáků” mohla zdržovat. Místní 

vyznavači tohoto sportu se musejí 
spokojit s asfaltem v méně frek-
ventovaných ulicích nebo vyrazit 
do skateparků v Praze a okolních 
obcí.

Z tohoto důvodu podáváme do 
participativního rozpočtu PRima 
nápad projekt na výstavbu beto-
nové minirampy, která by se sta-
la první stavební fází budoucího 
skateparku. Skatepark by mohl 
být nejen místem setkání skate-
boardistů a dalších sportovců, ale 
také sloužit ke konání kulturních 
akcí (např. koncertů, výstav, skate-
boardových závodů atd.). 

Skateboarding je dobrá alternati-
va ke klasickým sportům a určitě 
by si zasloužil své vlastní místo 
u nás ve městě. Podpořte výstav-
bu minirampy hlasováním, které 
proběhne v září! Do té doby si 
můžete poslechnout naše hudební 
vystoupení 25. května v zahra-
dách brandýského zámku, kde 
bude probíhat sraz veteránů 
a pivní festival.

Text: Petr Jelínek
Vizualizace: David Šmíd; 

Space Club z.s.

Protože participativní rozpočet byl jednou 
z hlavních součástí našeho programu, rádi 
jsme přijali nabídku vedení města a podíleli 
se na spuštění projektu PRima nápad. 

Organizace a zajištění opravy národních kul-
turních památek, kostela Nanebevzetí Panny 
Marie a kostela svatého Václava, není triviální 
záležitostí. Vše udržet v souladu se zadáva-
cími podmínkami a požadavky památkářů je 
místy nadlidský výkon, ale opravy jedou na 
plné obrátky. O jejich průběhu jsme vás již 
informovali na stánkách Městských listů 
v lednu, nyní vám s radostí přinášíme další 
pozitivní zprávu - vše jede podle plánu a mno-
ho částí se již nyní začalo blýskat „novotou“. 

OPRAVY KOSTELŮ VE STARÉ BOLESLAVI 
JSOU V PLNÉM PROUDU, JSME U TOHO

PRima nápad 
je vážně prima

Brandýs pro minirampu?
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DOPRAVA

KLUZIŠTĚ MÁ 
LETNÍ POVRCH

PARK U VODOJEMU 
JE TÉMĚŘ HOTOV

VY JSTE MĚSTO

Street floorball

OPĚT na náměstí

Registrační formulář a více informací naleznete na www.FACEBOOK.cOM/stanbrandysboleslav 

V týmů může být registrováno max. 8 hráčů (ženy i muži)

Registrační poplatek

Základní – 500 Kč/tým (zahrnuje startovné)

Rozšířené – 1200 Kč/tým (zahrnuje startovné a občerstvení)

Po loňské úspěšné premiéře s 10 týmy vracíme po roce florbal znovu na brandýské náměstí. Dej dohromady tým a přijď 

změřit svoje síly s ostatními. Součástí akce bude opět bohatý doprovodný program pro veřejnost.

Sobota 15. 6. 2019 od 9:00
Masarykovo náměstí

v Brandýse nad Labem

Hrají vždy    3 hráči v každém týmu    bez brankářů    na malé branky

Kmotr Mrázek, Padrino Krejčíř nebo Boss Babiš, asi netřeba více představovat 
autora těchto knih a nositele prestižní Ceny Ferdinanda Peroutky za rok 2018. 
Přijďte s ním diskutovat při příležitosti blížícího se výročí 30 let „Sametové 
revoluce“ nejen na téma Nezávislost žurnalistiky a její důležitost v demo-
kracii, ale také o všem co vás zajímá. Vstup volný, všichni jste srdečně zváni!

Jak už to v našem městě bývá, každá 
větší oprava některé z páteřních ko-
munikací hned znamená dopravní 
kolaps. Za poslední roky jsme to za-
žili již několikrát a i v případě sou-
časné rozsáhlé rekonstrukce Pražské 
ulice je dopravní situace, podpořená 
dalšími dopravními omezeními na 
D10, skutečně náročnější na nervové 
soustavy řidičů a řidiček. 

Ano, můžeme si zanadávat, že jsou 
opravy celkově nešťastně zkoor-
dinované mezi městem, krajem 
a státem, ale na druhou stranu, 

ruku na srdce, při současném „po-
litickém napojení“ města na kraj 
či stát je tato situace pochopitelná 
a vedení města se oproti minulým 
letům výrazně posunulo v rozsahu 
a kvalitě poskytovaných informací 
o dopravních uzavírkách a stavu 
jednotlivých rekonstrukcí. Tady 
musíme opět pochválit hlavně 
místostarostu Jaroslava Duška, a to 
jak za zmiňovanou informovanost, 
tak pravidelnou asistenci Městské 
policie na krizových místech při 
dopravních špičkách. Dobrá práce.

S příchodem jara dostalo kluziště 
nový letní kabát a stalo se z něj re-
gulérní multifunkční hřiště, navíc 
první ve městě s pevnými mantinely 
na fl orbal nebo bandy hokej. Máme 
radost, že se podařilo vedení města 
dotáhnout Honzův nápad z před-

minulého roku do zdárného konce. 
A pokud se podaří do zimy postavit 
chybějící zázemí pro kluziště a do-
budovat přilehlé parkování, rádi je 
opět za dobrou práci veřejně a nahlas 
pochválíme.  

Tohle je další srdcovka, ze které 
mám osobně upřímnou radost. 
Možná o to větší, že podnět a po-
žadavky na řešení této lokality 
vznikly „odspodu“, tedy přímo 
od obyvatel sídliště U Vodojemu. 
Park zahrnuje možnosti jak pro 
sportovní vyžití různých věkových 
skupin obyvatel, tak klidovou zónu 
s posezením a grilem. Realizace 
sice trvala víc jak rok, ale nyní 
již probíhají dokončovací práce 
a park tak brzy přivítá své první 
návštěvníky. Tak ať se nám tu zase 
žije o něco lépe. 

Jan Jirovský 


